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Az EMMI Szociális Ügyekért és Társadalmi 

Felzárkózásért Felelős Államtitkárságán 2014 

nyara óta folynak a tárgyalások szociális 

ellátások területén több ezer munkavállalót 

képviselő szakszervezetekkel. A mai 

találkozón a szociális bértábláról, valamint a 

szociális életpálya tervezetéről zajlott 

egyeztetés.  

A Szociális Ágazati Érdekegyeztető Fórum 

működését elismerték az érdekvédelmi 

szervezetek, vezetőjük részt is vesz annak 

munkájában, azonban ragaszkodnak annak 

bővítéséhez. A kormányzati oldal nyitott az 

érdekegyeztetési kör kibővítésében, a 

háromoldalúan elfogadott ügyrend keretei 

között. 

A bér kérdésében – bár mindkét fél 

megerősítette, hogy a szociális bértábla 

helyenként kedvezőbb bérezést nyújt, mint az 

egészségügyi – az álláspontok nem közeledtek, 

hiszen a szakszervezetek továbbra is az 

egészségügyi szabályok teljes szociális 

ágazatra történő kiterjesztését követelik, amely 

azonban a kormány szerint ágazati célokat nem 

szolgál. A kormány az önálló, szociális 

juttatási és bérezési rendszerben, végső soron a 

stabil, pályán tartani képes szociális ágazati 

szabályozásban érdekelt. A kormány 

elkötelezett, hogy anyagilag és erkölcsileg is 

megbecsülje azt a nagyon kemény munkát, 

amelyet a szociális ágazatban dolgozók 

végeznek. A kormány képviselői tárgyaltak a 

szakszervezetek vezetőivel a szociális 

életpálya tervezett konstrukciójának 

részleteiről. 

Mindkét fél megerősítette érdekeltségét a 

munkabéke fenntartása mellett. 

(EMMI Szociális Ügyekért és Társadalmi 

Felzárkózásért Felelős Államtitkárság) 

 

 

 

 

Újra tárgyalt a Sztrájkbizottság 

2016. március 22. 20:30 

Március 21-én a kormány képviselőjének 

meghívására folytatódtak a tárgyalások a 

Szociális Ágazati Sztrájkbizottsággal. 

Ismét rögzíthettük, hogy a kormány 

változatlanul az önálló szociális bértáblában 

gondolkodik, és nem kívánja bevezetni az 

ágazatra az egészségügyi szakdolgozói 

bértáblát. A Sztrájkbizottság álláspontja 

továbbra is az, hogy a háromévenkénti soros 

előrelépés és – a pótlékok helyett – a garantált 

illetmények emelése kedvezően érintené az 

ágazat dolgozóit.  

Megerősítettük azt az igényünket, hogy a 

kormány a – követelésünkre – 2015 végén 

létrehozott Szociális Ágazati Érdekegyeztető 

Fórumban egy helyet biztosítson a Szociális 

Területen Dolgozók Szakszervezetének, mint 

az ágazat egyik legnagyobb taglétszámú 

érdekképviseletének is. 

Az év végén megjelent jogszabály-

tervezetekből úgy tűnt, harmadik követelésünk 

teljesül, és a munkaközi szünet 2016. január 

elsejével az ágazat egészében a munkaidő 

része lesz. A kormány azonban fenntartói 

igényekre és versenyképességi okokra 

hivatkozva egy év haladékot adott magának. 

Tegnap az is kiderült, a kormány egyáltalán 

nem támogatja, hogy a szociális ágazatban 

bevezessék ezt az intézkedést, helyette az 

Országos Közszolgálati Érdekegyeztető 

Tanácsra bíznák e kérdés rendezését. 

Sztrájkbizottságunk továbbra is követeli, hogy 

a munkaközi szünet a teljes szociális ágazatban 

legyen a munkaidő része! 

Érintőlegesen szó esett a szociális életpálya és 

a szakápolási otthonok kérdéséről is, de érdemi 

információt ezekkel kapcsolatban nem 

tudhattunk meg.  

A Szociális Ágazati Sztrájkbizottság is 

egyetért azzal, hogy a munkabéke 

fenntartásában a munka világának minden 

szereplője érdekelt, erről azonban nem esett 

szó az ülésen. Olyannyira nem, hogy a 

Sztrájkbizottság tagszervezetei a napokban a 

munkabeszüntetés mellett dönthetnek. 

(Szociális Ágazati Sztrájkbizottság) 


